
 

Protokół Nr 9/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska odbytego w dniu 17 grudnia 2024 r. w godz. od 14:00 do 15.30 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  

*   *   *  

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol 
Matuszak, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum.  

 W posiedzeniu Komisji udział wzięli członkowie komisji wg listy obecności, która 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: p. Mariusz Stolecki, Starosta Jarociński, p. J. Jędrzejak 

Skarbnik Powiatu,  

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Zatwierdzenie propozycji do planu pracy komisji na 2025 rok. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego wkładem 

pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w 

Spółce. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia zadania z 

zakresu administracji rządowej. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu pracy Rady 

Powiatu Jarocińskiego na 2025 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

8. Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 - 2030. 

9. Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

10. Sprawy bieżące. 

 

 

Ad. pkt. 1.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - zatwierdzenie 

propozycji do planu pracy komisji na 2025 rok. Projekty planów pracy zostały członkom komisji 

udostępnione w programie esesja. Proszę Państwa Radnych, to proponuję, abyśmy przegłosowali 

te propozycje i najpierw Komisja Rolnictwa, bardzo proszę o uruchomienie głosowania. 

 



 

P. T. Bandyk, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Komisja Rolnictwa 

ma zaplanowane trzy posiedzenia wyjazdowe. Pierwsza komisja wyjazdowa będzie w Radlinie z 

pszczelarzami. Następnie będzie na wiosnę komisja wyjazdowa w Marszewie, plan pracy. I będzie 

komisja wyjazdowa w Goli z firmą tam Agrotom, jak dobrze pamiętam. I czy komisja to przyjmuje, 

a stały plan pracy ogólnie zostaje ten stały, co był w stałym roku. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - czy to wszyscy 

akceptują? Dziękuję pięknie. Szanowni Państwo, w związku z powyższym proponuję 
o przegłosowanie. Najpierw Komisja Rolnictwa swój program. Dziękuję pięknie. 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie propozycji do planu pracy komisji na 2025 rok. Komisja 

Rolnictwa 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Komisja Budżetu, 

bardzo proszę. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie propozycji do planu pracy komisji na 2025 rok. Komisja 

Budżetu. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9)Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 2.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. 

 

P. P. Kulka, Dyrektor PCPR w Jarocinie - dzień dobry. Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo Radni. Na podstawie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej przyjmuje 

się do realizacji powiatowy program rozwoju pieczy zastępczej na lata 2025-2027. Jest to zadanie 

własne powiatu. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie jest organizatorem pieczy zastępczej na 

terenie powiatu jarocińskiego. Dlatego ten program został przygotowany właśnie przez nas, przez 

pracowników działu wsparcia rodziny. Proszę o pozytywne zaopiniowanie uchwały. Oczywiście, 

jeżeli są jakieś pytania, odpowiem, chyba, że całość mam po kolei przedstawiać.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - dziękujemy. Panie 

Dyrektorze, bardzo dziękuję. Jeżeli ze strony Państwa Radnych są pytania do Pana Dyrektora, to 

bardzo proszę. Jeżeli nie ma, to przegłosujemy. Komisja Budżetu i Rozwoju, bardzo proszę. Nie 

ma, to przegłosujemy. Komisja Budżetu i Rozwoju, bardzo proszę. Dziękuję pięknie. 



 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 3.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki 

pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego wkładem pieniężnym oraz 

objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w Spółce. Pan 

Skarbnik, bardzo proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, szpital, czy zarząd szpitala wystąpił, tak 

jak w każdym kwartale, z wnioskiem o podniesienie udziałów. Wystąpili na kwotę 459 tysięcy, 

452 złote i 48 groszy. Ta wartość została zaokrąglona do 460 tysięcy, dlatego, że wartość jednego 

udziału w spółce to jest 1000 złotych. I aby wykupić te 460 udziałów, no to dlatego taka kwota 

460, czyli tutaj zaokrąglona. Szpital się zwrócił o następujące dofinansowania. Po pierwsze fotel 

ginekologiczny, po drugie głowice do badań ginekologicznych plus oprogramowanie oraz spłaty 

zobowiązań spółki dotyczące mediów i dotyczące zobowiązań wymagalnych. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - czy są pytania ze strony 

Państwa Radnych do tego? Bardzo proszę. Dziękuję. Czy są jeszcze pytania ze strony Państwa 

Radnych w sprawie szpitala?  A jeżeli nie ma, to przechodzimy do przegłosowania. Komisja 

Budżetu, bardzo proszę. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału 

zakładowego wkładem pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich 

nowoutworzonych udziałów w Spółce. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (8) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Jarosław 

Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Józef Hoffmann 

Ad. pkt. 4.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji 

rządowej. 



 

P. J. Jędrzejak, skarbnik Powiatu - No szanowni Państwo, może poinformuję, że tak jak co roku, 

w związku z tym, że powiat może realizować zadania z zakresu administracji rządowej, jest takie 

porozumienie co roku zawierane z administracją rządową. Które dotyczy przeprowadzenia badań 

lekarskich przez komisję, to kiedyś to się nazywało poborową. I no w związku z tym jest potrzebne 

zawarcie takiego porozumienia, podjęcie stosownej uchwały i zrealizowanie tego zadania przez 

powiat, z środkami z budżetu państwa. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. Czy są 
pytania do pana Jacka? Jeżeli nie ma, to bardzo proszę o przegłosowanie Komisja Budżetu. 

Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 5.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 2025 

rok. 

 

Radny M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Szanowni państwo, odnośnie planu pracy, jeśli 
chodzi o Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych, tam zostały zmienione dwa punkty. To znaczy 

chodziło o to, żeby znać sytuację finansową na miesiąc styczeń. To było jedno wprowadzenie 

i drugie wprowadzenie było dotyczące naszego domu dziecka, żeby po prostu zorientować się, jak 

wygląda sytuacja finansowa w miesiącu wrześniu, a nie w miesiącu grudniu. Także tylko te zmiany 

tam nastąpiły. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję pięknie. Czy 

są jeszcze jakieś pytania do państwa, do pana przewodniczącego, który jest z nami w tej kwestii? 

Wiadomo, że ten plan się na pewno będzie zmieniał i korygował, no to tak już jest co roku, to to 

według potrzeb. Jeżeli nie ma, to przegłosujemy osobno Komisję Rolnictwa. Bardzo proszę. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 2025 rok. Komisja Rolnictwa 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – głosuje Komisja 

Budżetu, bardzo proszę. O, dziękuję pięknie. 



 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 6.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo, WPF jest dokumentem ciągłym, planem, 

który ma ciągłość, musi cały czas obowiązywać i ten, który właśnie macie państwo przedłożony, 

też trzeba jeszcze zaktualizować do rzeczywistych budżetów. Budżetów poszczególnych lat, ale w 

szczególności roku 2024. Jeżeli chodzi, może zacznę od autopoprawki. Ona dotyczy roku 2024. 

No, musimy to wprowadzić do budżetu, dlatego, że należy to do kompetencji Rady. Zarząd nie 

może samodzielnie wprowadzić środków w wysokości 5790 złotych. Dostaliśmy no tyle, co w 

ostatnim, jeszcze tak powiem, na gorąco. Z rządowego programu wsparcia powiatu w organizacji 

i tworzeniu rodzinnych form pieczy zastępczej. Dodatkowe środki, które muszą być z tymi 

rodzinami zastępczymi, tą pieczą zastępczą rozliczone. No, jest jedynie szansa teraz, żeby jeszcze 

wprowadzić autopoprawką na sesję i jeszcze to w grudniu te środki wydać i rozliczyć. Dlatego jest 

prośba o dokonanie autopoprawki w roku 2024. A to automatycznie skutkuje autopoprawką w 

WPF-ie. Natomiast ten pierwotny WPF, który został Państwu przedłożony, który będzie jeszcze 

obowiązywał do 31 grudnia 2024 roku. No, ma zmiany zarówno w załączniku nr 1, jak i w 

załączniku nr 2. W załączniku nr 1 zmiany dotyczą przede wszystkim roku jeszcze bieżącego, ale 

również roku 2025. Dlatego, że część zadań, czy niektóre zadania zostają w części przeniesione do 

realizacji. I płatności na rok 2025. To są przedsięwzięcia typu np. podniesienie poziomu 

cyberbezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Jarocinie. I kwota blisko niecałe pół miliona 

złotych z dochodów zostaje przesunięta na dochody przyszłego roku. Bo wtedy nastąpi płatność i 
rozliczenie tych środków. Poza tym też środki z Funduszu Pomocy Ukrainie zostają też 
przeniesione odpowiednio na przyszły rok. No i zmiany, które są w pozostałych kolumnach 

budżetu bieżącego roku też są odpowiednio w WPF-ie zapisane. Tak jak Państwo macie w WPF-

ie. Natomiast w załączniku nr 2 odpowiednio wprowadzamy przedsięwzięcia dotyczące 

kierowania nadzoru prac nad zimowym utrzymaniem dróg. Zakupu praw jazdy oraz druków 

rejestracyjnych. Jak również dokonujemy aktualizacji kwot nakładów finansowych limitów. 

Zobowiązań, wydatków na poszczególne przedsięwzięcia wieloletnie zapisane właśnie w 

załączniku nr 2 do WPF-u. Czyli tak podsumowując dostosowujemy plan WPF-u w roku 24 i 25 

do zmian budżetowych jeszcze tegorocznych. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. Są pytania ze 

strony Państwa Radnych do Pana Jacka? Jeżeli nie ma to przegłosujemy. Komisja Budżetu głosuje. 

Bardzo proszę. I autopoprawki. Czyli najpierw autopoprawki, tak? Dobrze. I tutaj tylko Komisja 

Budżetu. Bardzo proszę. Dziękuję. 



 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 – 2030  

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9)Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - I teraz całość uchwały, 

tak? Głosuje Komisja Budżetu i Rozwoju. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 

2024 - 2030. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 7.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Jarocińskiego na 2024 r.  I teraz Panie Jacku następny punkt to jest zmiany budżetowe na 

24 rok. Bardzo proszę. Obydwie komisje opiniują? 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – tak, jak Państwo wiecie zawsze na koniec roku jest 

porządkowanie budżetu, rozliczanie po to, aby te budżety zrealizować jak najlepiej i wydatkować 
prawidłowo. To zacznę od autopoprawki, czyli to co mówiłem w WPF-ie kwota 5 790 zł zostaje 

wprowadzona po dochodach i po wydatkach. Środki rządowe musimy je rozliczyć, musimy je 

wprowadzić, tylko to może zrobić Rada. No i musimy wydatkować jeszcze do końca tego roku, 

dotyczą one pieczy zastępczej i dlatego taka autopoprawka. Jeżeli chodzi o samą Komisję 
Rolnictwa, no to zmiana po stronie dochodów jest związana z ponadplanowymi dochodami w 

zakresie gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. Zostaje wprowadzona w dziale 900 kwota 

1340 zł. To są dodatkowe dochody nieplanowane, które wynikają z opłat i kar związanych z 

gospodarką. I ochroną środowiska. W części wydatkowej zmian nie ma. Natomiast jeżeli chodzi o 

Komisję Budżetu, no to Szanowni Państwo tych zmian jest sporo. Ja mam porozpisywane na 

poszczególne jednostki, żeby tak już analitycznie, skrótowo przedstawić. To może tak syntetycznie 

przedstawię. Tutaj wystąpiły oszczędności w placówkach oświatowych. Tutaj Zarząd się w 

zdecydowanej większości odniósł do tego, żeby te środki do szkół jeszcze trafiły na zakupy 

pomocy naukowych, dydaktycznych, bieżących zakupów oraz jeszcze niezbędnych remontów czy 

usług. I tak na przykład w Szkole Specjalnej następuje przeniesienie łącznie kwoty 45 tysięcy 

złotych na bieżące zakupy w szkole, klimatyzator, ośrodki czystości i artykuły biurowe, pomoce 

dydaktyczne oraz wykonanie szaf wraz z montażem i zabezpieczenie bieżących usług. 



 

Jednocześnie korygują plan na wydatki dotyczące organizowanych wycieczek. Tutaj oszczędności 

i niezrealizowana część dotyczy kwoty 10 tysięcy 383 złote. W liceum też korygują wycieczki 17 

tysięcy 877 złotych po stronie dochodów i wydatków. A poza tym zrealizowali dodatkowe 

dochody. Kwota 6 tysięcy 881 złotych. I dokonują przeniesień w ramach swojego budżetu. Mają 
oszczędności na ZUS-ie, na funduszu pracy, na wynagrodzeniach nauczycieli. I dzięki temu 

wydatkują środki na bieżące zakupy. Jeszcze kupią stoliki, krzesła do sal lekcyjnych, laptop, 

akcesoria komputerowe, dwa ekrany. Pomalują siłownię, salę fitness, wymienią lampy na LED-

owe. Szkoła nr 1 też koryguje plan wycieczek 65 tysięcy złotych. Zrealizowali też dochody i 

wydatki. I w ramach tych dochodów to jest kwota dodatkowa 11 tysięcy 100 złotych. A 

przeniesienia i oszczędności umożliwią wykonanie i zamówienie ławek i krzeseł do dwóch sal 

lekcyjnych. Zakup koszy do koszykówki na montaż na sali gimnastycznej. Założą i kupią też rolety 

wewnętrzne, projektory, sprzęt AGD do pracowni gastronomicznej. Szkoła nr 2. Zrealizowała 

ponadplanowe dochody, które zostają wprowadzone do budżetu. Kwota 562 złote 36 groszy. I na 

ogólną kwotę jeszcze 20 tysięcy 800 dokonują przeniesień i uzupełnień planu. 5 800 w zakresie 

wynagrodzeń administracji i obsługi. I 15 tysięcy na uzupełnienie kosztów mediów i energii. 

Szkoła w Tarcach koryguje też wycieczki. 1746 złotych 10 groszy. I resztę środków, które jeszcze 

dodatkowo wypracowali. Też do szkoły przenosimy po to, aby uzupełnić środki na ZUS, na bieżące 

zakupy. Jeszcze drobne remonty i 2200 na delegacje krajowe. Poradnia ma oszczędności na 1380 

złotych. I to jest zgoda, aby tę kwotę mogli przeznaczyć na zakupy pomocy naukowych i 

dydaktycznych. Teraz tak. Domy dziecka. Dom dziecka nr 1 musi rozliczyć. Bo to są też środki 

budżetowe. Musi rozliczyć wydatki dotyczące dodatków motywacyjnych. To były środki, które 

zostały przekazane z budżetu wojewody dotacją. Kwota do zwrotu to jest 3958 złotych i 62 grosze. 

Nie jest to jakaś nieprawidłowość. Tylko to wynika z tego, że te dodatki 1000 złotych na osobę 
należą się wówczas, jeżeli pracownik nie ma absencji chorobowej. A w związku z tym, że takie 

absencje w półroczu wystąpiły, no to automatycznie dom dziecka odpowiednio resztę środków 

proporcjonalnie musi tutaj porozliczać i zwrócić. W DPS-ie w Kotlinie jeszcze po ostatnich 

rozliczeniach dokładamy kwotę 241314,57 złotych, aby zabezpieczyć zapłatę ZUS-u w tym roku, 

podatku oraz aby zabezpieczyć bieżące zakupy dotyczące żywności i usług oraz mediów. Straż 
Pożarna ma jeszcze oszczędności na kwotę 30888,00 złotych. I tutaj 420,00 złotych przeznaczają 
na badania strażaków, a blisko 30,5 tysiąca na bieżące zakupy wyposażenia Straży Pożarnej i 

materiałów. PCPR zrealizował ponadplanowe dochody 41 ,00 złotych. Koryguje swoje wydatki 

również, z czego 20 tysięcy z oszczędności w rodzinach zastępczych jest przesunięte na opłacenie. 

Jeszcze kosztów rodzin zastępczych za dzieci, które są z powiatu jarocińskiego umieszczone w 

rodzinach zewnętrznych, w innych samorządach. To jest 20 tysięcy złotych. W zespole do spraw 

orzekania o niepełnosprawności pozostało 3150,00 złotych.No i te środki przeznaczą na zakupy 

artykułów biurowych i bieżące materiały. I dokonują też przeniesień w ramach planu w zakresie 

podstawowej działalności. I tutaj jeszcze zabezpieczają środki na energię 5640,00 złotych i 

2000,00 złotych na umowy zlecenia.  Powiatowy Urząd Pracy miał się z nami rozliczyć i to 

dokonuje. To jest prawie 159,00 złotych pozostawia tutaj do dyspozycji powiatu. Te środki po 

prostu zostaną w nadwyżce na rok przyszły i związane są z absencjami i zatrudnieniem 

pracowników. To są po prostu oszczędności, które zostały w jednostce. Te środki Urząd Pracy tutaj 

przekazuje do dyspozycji zarządu. I tak jak mówiłem, pozostaną i będą tworzyły nadwyżkę. 
Kolejne przesunięcia dotyczą Starostwa Powiatowego. 460,00 złotych podniesienie udziału w 

spółce. Ono jest między innymi finansowane resztą pieniędzy, która została z rozliczenia zakupów 

właśnie też dla szpitala. Przypomnę, że w tym roku powiat dokonał zakupów. Oszczędności to jest 

prawie 200,00 złotych. Tutaj część została przesunięta do szpitala. No, są też oszczędności 

dotyczące zabezpieczonego wkładu powiatu na zespoły do spraw orzekania o niepełnosprawności. 



 

Przypomnę, że dotacja była za mała. Powiat wspomagał PCPR, zespół do spraw orzekania. To jest 

kwota 110,00 złotych, która też wraca do powiatu, bo środki udało się z budżetu wojewody 

odzyskać. No, one po prostu zostają w budżecie. One będą tworzyły nadwyżkę do dyspozycji na 

rok przyszły. I ogólnie podsumowując zmiany budżetowe, no to możemy powiedzieć, że plan 

dochodów jest skorygowany o 585,00 złotych. Plan wydatków jest zmniejszony o 1,872,00 

złotych. Dzięki temu, no powstają jeszcze środki, które powiat przeznaczy na lokaty. Po prostu po 

stronie budżetu te środki, które będą niewydatkowane. No mam zamiar założyć lokaty i muszę 
mieć na to plan, bo to są lokaty terminowe, które przejdą na rok przyszły. No i w związku z 

powyższym jeszcze tutaj zwiększenie planu dotyczącego lokat. To jest w tym roku jeszcze w 

grudniu 2,5 mln złotych. Łącznie będzie to 5,5 mln złotych. I dlatego taka zmiana też po stronie 

tutaj rozchodów w budżecie jest dokonywana. No i te środki, no jak państwo wiecie dadzą odsetki. 

W naszym powiecie udało się tych odsetek z lokat prawie pół miliona w tym roku zrobić. Tak 

porównywalnie powiem, że około 600 tys. płacimy odsetek od kredytów i obligacji. Czyli można 

powiedzieć, że dzięki temu praktycznie prawie kosztów obsługi kredytów i obligacji prawie nie 

poniesiemy. No i w związku z powyższym poproszę o zaopiniowanie przez Komisję Rolnictwa i 

Budżetu tych zmian. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - czy są ze strony państwa 

radnych pytania do pana Jacka? Jeżeli nie ma, to przejdziemy do przegłosowania. Bardzo proszę 
Komisja Rolnictwa najpierw autopoprawki, tak wiadomo. Dziękuję pięknie. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 

r. rolnictwa 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - I teraz Komisja 

Rolnictwa. Już zmiany, zmiany budżetowe w całości. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. rolnictwa 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - teraz Komisja Budżetu. 

Najpierw autopoprawki, bardzo proszę. Dziękuję. 
Dziękuję. 
 



 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 

r. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9)Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - I Komisja Budżetu 

całość uchwały. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (8) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Jarosław 

Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Józef Hoffmann 

 

Ad. pkt. 8.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - zaopiniowanie 

autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 - 2030. I teraz przejdziemy, szanowni 

państwo, do punktu, do wieloletniej prognozy, ale już dotyczącej nowego budżetu. I tutaj tylko 

Komisja Budżetu przy wieloletniej prognozie. Bardzo proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – szanowni państwo, WPF na lata 25-2030 został przedłożony. 

Wysokiej Radzie był opiniowany. Był opiniowany i badany też przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Zarząd jeszcze po tych nowelizacjach budżetów i WPF-ów wnioskuje do Rady o 

dokonanie autopoprawek w WPF-ie. I one jakby dotyczą pięciu zagadnień. Może zacznę od końca, 

czyli tutaj od RIO. Mianowicie Regionalna Izba Obrachunkowa dokonując oceny WPF-u wyraziła 

opinię pozytywną. Jedną uwagę, którą wniosła, to zaproponowali, aby wykreślić w paragrafie 

trzecim ust  pierwszy punkt trzeci, który dotyczy obsługi długu i spłat tego długu poprzez wydatki 

budżetu. Taka historia, taka sytuacja miała miejsce kilka lat temu. I ten zapis po prostu pozostał w 

WPF-ie, a dotyczył on zakupu oprogramowania dla geodezji. To oprogramowanie było kupowane 

na raty i było spłacane wydatkami. W związku z tym, że umowa się skończyła, te zakupy ratalne 

już zostały uregulowane i wszystko zostało dokonane i spłaty są zrealizowane, a kolejnych umów 

nie zawieramy, w związku z tym RIO stwierdziło, że taki zapis jest niepotrzebny i w związku z 

tym zarząd się tutaj do tego przychyla, aby ten zapis wykreślić. Kolejne tematy dotyczą 
wprowadzania nowych przedsięwzięć. Myśmy do tego dotychczas nie stosowali. Dotyczy to 

umów, które są niezbędne dla zapewnienia ciągłości działania jednostki. One dotyczą takich 

prozaicznych działalności powiatu, no wykonywanych przez wszystkie samorządy w każdym roku 

typu monitorowania pojazdów, świadczenia usług najmu, kierowania i nadzoru nad zimowym 

utrzymaniem dróg. Czy zakupu praw jazdy. Zwykle ocenialiśmy to, że to są umowy, które są 



 

niezbędne dla zapewnienia ciągłości działania jednostki. RIO uważa, że w związku z tym, że 

przekraczają ruch budżetowy, to też powinny być w WPF-ie ujmowane. No i w związku z tym te 

umowy zostają do budżetu wprowadzone.  Wcześniej takich uwag nie było. Zresztą no to jest 

opinia RIO. Kolegium ten przepis zmienił się w roku 2021. Drugi temat dotyczy poziomu 

cyberbezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Jarocinie. No tak jak Państwo wiecie zadanie 

jest realizowane w bieżącym roku. W związku z tym, że te dostawy sprzętu jeszcze trwają i będą 
też dokonywane w przyszłym roku. No to automatycznie następuje przesunięcie wydatków na rok 

przyszły. I to zadanie, które miało być zadaniem jednorocznym staje się zadaniem dwuletnim. I w 

związku z tym zostaje wpisane do WPF-u na rok 2024 i 2025. Kolejny temat dotyczy korekt w 

przedsięwzięciach. W związku z tym, że no Powiat realizuje takie zadanie jak dostawa czy 

wykonanie tablic rejestracyjnych. No to automatycznie musimy mieć tutaj plan na zakupy tych 

tablic. I tutaj korygujemy przedsięwzięcia, które było rozpisane na lata 2023 do 2025. W ten 

sposób, że aktualizujemy wartości wydatków w roku 2025. Co skutkuje wysokością środków i 

limitów właśnie w przyszłym roku. A to jest zadanie wieloletnie i to się też w WPF-ie zostaje 

odnotowane. Podobny temat dotyczy prowadzenia środowiskowego domu samopomocy. Na lata 

2024-2026. Zadanie też wpisane do WPF-u i też należy je skorygować. Do wartości, które 

wynikają z przewidywanych wydatków w roku 2025. I kolejna zmiana jest zmianą związaną z 

autopoprawkami do budżetu roku 2025. Które też Państwo otrzymaliście. Ja może tylko pokrótce 

powiem. A przy budżecie może jak będziecie Państwo pytać. To może omówię bardziej 

szczegółowo. No przede wszystkim przenosimy środki dotyczące zadań dochodów oraz wydatków 

dotyczące finansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład. Czyli finansowanie i wydatkowanie 

związane z drogą Jarczewo-Gola-Niedźwiady. dobudowa chodników, czy do budowa ścieżek 

rowerowych. Drugi temat dotyczy przeniesienia wkładów własnych, które powiat po stronie 

wydatków zapewnia, a dotyczą one też zadań inwestycyjnych. Czyli tutaj znowu Jarczewo-Gola -

Niedźwiady.  Ta część własna, wkład własny powiatu do tej inwestycji oraz dokumentacje 

projektowe i przejście dla pieszych na ulicy Jarocińskiej w Cielczy. Ponadto w zakresie 

realizowanego zadania dotyczącego przebudowy, czy budowy warsztatów przy ZSP nr 2. 

Następuje też korekta planu. Bo to jest zadanie wieloletnie. I też część środków będzie rozliczana 

w tym roku. Pozostała będzie jeszcze rozliczana w latach kolejnych. I podniesienie poziomu 

oczywiście cyberbezpieczeństwa. Tutaj też to zadanie zostaje w pewnej części przeniesione, czyli 

600 tysięcy w dochodach przeniesione na rok 2025. I 476 tysięcy po stronie wydatków 

przeniesione też na rok 2025. No i oprócz tego zabezpieczone też zostają środki na zakwaterowanie 

i wyżywienie obywateli Ukrainy na terenie powiatu jarocińskiego. Te środki zabezpieczamy 

jeszcze na styczeń. Żeby też rozliczyć miesiąc, grudzień bieżącego roku. I potem jest szereg zmian 

dotyczących jeszcze szkół. Część środków, które szkoły nie będą mogły wydatkować, bo już po 

prostu nie zdążą w tym roku. Zostaje im przypisana do finansowania na rok 2025. I w związku 

z tym te zmiany są zaproponowane. I finansowanie tych wszystkich przeniesień, jeżeli chodzi 

o część jeszcze brakującą. To jest kwota milion złotych. I ten milion złotych będzie finansowane 

poprzez lokatę założoną w roku bieżącym. W związku z powyższym, jak Państwo widzicie, 

niezbędne są korekty w roku 2025 aby też je odnieść zarówno do projektu budżetu, jak i do 

autopoprawek w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Czy są pytania do Pana 

Jacka? Bardzo proszę. Jeżeli nie ma, to przejdziemy do przegłosowania. Tak? 

 

Radny M. Zegar - dochody z zakupów praw jazdy dlaczego muszą być zapisane w WPF? 

 



 

Znaczy dochody z zakupów praw jazdy, to jest około 200 tysięcy rocznie. No zakupy są 
dokonywane w Państwowej Wytwórni Papierów Wartościowych. Znaczy ja może powiem tak. 

Jeszcze do 2011 roku za przedsięwzięcia wieloletnie uznawano. Po pierwsze przedsięwzięcia 

finansowane środkami unijnymi, które miały charakter wieloletni. Przedsięwzięcia finansowane, 

też wieloletnie finansowane w tak zwanej formule PPK. Czyli Partnerstwo Publiczno-Prywatne. I 

trzeci temat dotyczył umów wieloletnich. Właśnie między innymi na tego typu usługi. I w 2011 

roku ten zapis w ustawie o finansach publicznych został wykreślony. Czyli umów związanych z 

działalnością jednostki. Każda jednostka ma tego typu usługi czyli na przykład ochronę imienia, 

dostawę tablic rejestracyjnych, czy dowodów, czy odśnieżanie zimą. No to są umowy, które 

zwykle przechodzą z jednego roku na drugi. No to większość samorządów, ja też, uznawaliśmy, 

że to są umowy niezbędne dla zapewnienia ciągłości działania jednostki. Kolegium natomiast ma 

taką opinię, czy powstała taka opinia, która mówi, że w związku z tym, że są to umowy, które mają 
charakter wieloletni, to one się powinny też w wieloletniej prognozie znaleźć i tam te wydatki 

powinny być odniesione. No i dlatego, skoro takie wytyczne są, no to wprowadzamy tego typu 

umowy to WPF-u, co oczywiście nie zmienia faktu, że powiat i tak te zadania realizuje i tak je ma 

zapisane w budżecie, no bo odpowiednio mam je i tak w dwudziestym czwartym i projektem na 

dwudziesty piątym też mam. A oni mówią , ale jeszcze musi być w WPF -ie wpisane odrębnie 

wyliczone, jaka kwota i jakie zadanie. No i tu możemy właśnie w tym WPF-ie... Chciałbym sobie 

tego typu zadania zobaczyć, nie? Że na przykład... że mamy tutaj... na przykład dostawa, 

wykonanie dostawa tablic rejestracyjnych, to jest na 3 lata 473 tysiące, rocznie 135 tysięcy. Prawo 

jazdy na przykład na lata 2025-2027 to jest kwota planowana łącznie 3 miliony złotych, na rok 25 

988 tysięcy, na rok 2026 to jest milion złotych i milion 11 tysięcy na rok 2027. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – Czy są jeszcze pytania? 

Jeżeli nie ma, to przegłosujemy. Bardzo proszę, Komisja Budżetu. Dziękuję. 
 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na 

lata 2025 - 2030. bud 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

 

Ad. pkt. 9.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - zaopiniowanie 

autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. I kolejny punkt, ostatni, to są autopoprawki już. Tutaj obydwie 

komisje, tak? Bardzo proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, skarbnik Powiatu – Szanowni państwo, może najpierw tak syntetycznie powiem 

tak, że poprzez te zmiany, o których mówię, czy mówiłem, a też które macie państwo rozpisane, 

to zmiany w budżecie są następujące na przyszły rok. Dochody ogółem zwiększą się o wartość 13 

milionów 500, prawie 82 tysiące złotych. Wydatki zwiększą się o kwotę 14 milionów 500, też 



 

prawie 82 tysiące złotych. I ta różnica zostanie sfinansowana milionem złotych z przychodów, 

które będą pochodziły z lokat. Powiat Jarociński pod koniec tego roku założy lokaty, które 

rozwiążą się w przyszłym roku i kwotą miliona złotych zostanie sfinansowany tutaj ten deficyt 

milionowy, który powstanie poprzez to, że są wyższe wydatki. I teraz, czego jakby dotyczą te 

dochody i wydatki. Blisko 12 milionów 800 tysięcy złotych, to jest kwota z Rządowego Funduszu 

Polski Ład, no która się przekłada zarówno na stronę dochodową, jak i na stronę wydatkową. Ja 

przypomnę, że w ramach tych pieniędzy, no jest właśnie finansowanie drogi Jarczewo -Gola-

Niedźwiady, dobudowa chodników i dobudowa ścieżek rowerowych. Zadania częściowo będą 
płatne jeszcze w przyszłym roku, w związku z tym plan zostaje i dochodów i wydatków zostaje na 

rok przyszły przesunięty. No i te zadania są też finansowane i realizowane przy udziale środków 

własnych Starostwa. W związku z tym blisko milion złotych zostanie założone. Zostaje po stronie 

wydatków też zabezpieczone łącznie na drogę Jarczewo -Gola -Niedźwiady. To jest następnie 

dokumentacje projektowe oraz przejście dla pieszych na ulicy Jarocińskiej w Cielczy. Kolejne 

zmiany są już zmianami mniejszymi. I tak, poziom, zapewnienie czy podniesienie poziomu 

cyberbezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Jarocinie. Też zadanie staje się dwuletnim. 

Kwota dochodów do rozliczenia, to jest prawie 560 000, zostaje zapisana w przyszłym roku. A 476 

000 po stronie wydatków też zostaje zapisane w roku przyszłym. I to są dochody i wydatki 

przeniesione z roku bieżącego. Jeszcze z takim zadaniem wieloletnim, to jest to jest ta przebudowa 

czy budowa warsztatów przy ZSP nr 2. Zadanie nazywa się rozwój infrastruktury kształcenia 

zawodowego w powiecie jarocińskim. I tutaj zmiana dotyczy jedynie dochodów. Kwota 17 815 

złotych. Która to wartość zostaje po stronie dochodów będzie podlegała rozliczeniu w przyszłym 

roku. I zostaje też na ten rok przesunięta. Natomiast kolejne zmiany dotyczą dochodów i 

wydatków. I są związane z zapewnieniem zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. Na 

ten moment mamy informację, że prawdopodobnie mówi się o tym, że te wydatki, te finanse będą 
jeszcze do końca marca. Na ten moment zabezpieczamy dochody i wydatki związane z 

rozliczeniem miesiąca grudnia. I kwota, która przejdzie według naszych wyliczeń z grudnia na 

styczeń to jest 173 600 złotych. No i taką wartość musimy mieć po stronie dochodów i wydatków 

na początek roku zabezpieczoną. I dlatego ta autopoprawka. A kolejne środki będą wprowadzane 

jak będą następne informacje z budżetu wojewody i z budżetu państwa. Kolejny temat dotyczy 

naszych jednostek oświatowych. Tak jak już tutaj była mowa, no wystąpiły oszczędności. Nie 

wszystkie wydatki szkoły są w stanie zrealizować jeszcze w tym roku. Dlatego część takich zadań 

bardziej, powiedzmy skomplikowanych jest przesunięta na rok przyszły. I te zadania są 
następujące. W liceum ogólnokształcącym montaż klimatyzacji w auli oraz pokoju nauczycielskim 

kwota 37 000. Remont schodów od strony ulicy Kościuszki w budynku głównym i bibliotece, też 
w liceum ogólnokształcącym, kwota 33 tys. złotych, to jest też remont schodów głównych od 

strony parkingu. W zespole szkół nr 2 remont instalacji wodociągowo-kanalizacyjnej, kwota 28 

tys. złotych. Również w zespole szkół nr 2 wykonanie ekspertyzy przeciwpożarowej budynku 

szkoły. W szkole nr 1 wykonanie ekspertyzy przeciwpożarowej budynku, kwota 20 tys. złotych, 

szkoła nr 1. Zespół szkół w Tarcach z okazji tego 50 -lecia technikum otrzymał dofinansowanie 50 

tys. złotych, to też jest w autopoprawce zapisane. Po stronie remontowej jeszcze dyrektor nie 

powiedział, co będzie robił, ale plan tutaj zostaje zabezpieczony. I ta kwota 20 tys. złotych. A 

kwota, która została z rozliczenia tego 1 mln złotych, to jest 4301,15 złotych. No to po prostu 

zapisuje to po stronie planu wydatków na odsetki bankowe i ona będzie rozliczana w trakcie roku 

budżetowego. I teraz jeżeli chodzi jeszcze o autopoprawki do budżetu na rok 2025, to też otrzymał 

powiat pozytywną opinię RIO. No dostosowujemy się do takich dwóch problemów. Uwag, które 

RIO podniosło. Pierwsza dotyczy upoważnień, które Rada udziela Zarządowi. W tym roku to nie 

było podnoszone, nie było to problemem. Polega to na tym, że Zarząd mógł dokonywać zmian w 



 

planie wydatków majątkowych, które polegały na tym, że Zarząd mógł tworzyć nowe zadania w 

budżecie, zadania inwestycyjne. Czyli Zarząd mógł jeszcze w tym roku dokonać takiej zmiany, że 

na przykład będzie wydatek inwestycyjny, przebudowa drogi na przykład nowej i uchwałą Zarządu 

wprowadzić taką zmianę. Nie trzeba na to było potrzeba uchwały Rady. Natomiast RIO na rok 

2025 odniosło się i powiedziało, że takich zmian Zarząd sam nie może dokonywać, że musi być 
zgoda Rady. No w związku z tym dokonaliśmy tutaj korekty. Upoważnień dla Zarządu i Zarząd 

będzie mógł dokonywać zmian w planie wydatków majątkowych jedynie w zakresie wydatków 

istniejących. Czyli z drogi, która jest na drogę, która jest w budżecie. Nie będzie mógł nowej 

wprowadzić. Mimo, że takie upoważnienia w innych latach były i one nie były podnoszone, ale na 

rok 2025 tutaj to zaostrzono to opiniowanie. I drugi temat dotyczy zapisu w zakresie limitu 

zobowiązań. Żeby go zapisać tak jak brzmi w ustawie. Myśmy zapisali, że limit zobowiązań z 

tytułu zaciąganych kredytów w kwocie 2 milionów złotych, że taki się ustala limit. Natomiast 

ustawa brzmi kredytów i pożyczek w kwocie 2 milionów złotych. Znaczy no kwota jest tutaj przez 

nas proponowana. Czyli słowo dotyczy pożyczek. No to dostosowujemy się do tego wymogu, który 

RIO stawia. Czyli finansowanie przejściowego deficytu może się odbywać kredytami i 

pożyczkami. Myśmy wpisali tylko kredytami, no bo raczej nie stosujemy pożyczek. No i w 

związku z powyższym, mając na uwadze tutaj opinię RIO, no to wprowadzamy te dwie korekty 

zapisów. Czyli rozszerzamy, że nie tylko kredytem, ale też pożyczką w razie czego powiat może 

się ratować. No i poproszę o zaopiniowanie. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Czy są pytania ze strony 

państwa radnych? Nie ma. Dziękuję. To w takim razie głosujemy. 

Najpierw komisja rolnictwa, bardzo proszę. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. roln 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - I komisja budżetu. 

Dziękuję pięknie. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. budz 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef 

Hoffmann, Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, 

Maciej Zegar 

  

Ad. pkt.10.  

Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 



 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - bardzo proszę, pan 

przewodniczący. 

 

Radny M. Drzazga - Proszę państwa, ja bym chciał coś zaproponować. Myślę, że państwo się 
zgodzą na to. Wiadomo, że przed każdą sesją najczęściej w poniedziałek mamy komisję zdrowia. 

We wtorek mamy komisję edukacji. To dość są szerokie komisje. W środę mamy komisję budżetu. 

A w czwartek najczęściej tak jest sesja. Przed sesją jeszcze jest komisja rolnictwa. Ja bym chciał 

zaproponować taką jedną rzecz. Bo przeglądając właśnie listy obecności, okazuje się, że większość 
ludzi się pokrywa, jeśli chodzi o komisję budżetu, a akurat i komisję rolnictwa. I wydaje mi się, że 

nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w środę zawsze było wspólne posiedzenie komisji i rolnictwa, i 

budżetu. Bo myślę, że to państwu ułatwi, niektórym z państwa, którzy pracują, żeby jednak być na 

tej komisji. Jedynie by to dotyczyło wtedy nie byłyby komisje połączone. Bo tam trzy razy, że jest 

komisja wyjazdowa. No to wtedy by była inna sytuacja. Ale myślę, że to jako przewodniczący, 

pan przewodniczący i tu przewodniczący Tomek, możecie państwo wtedy jak gdyby porozumieć 
się. Dlatego, że w sensie prawnym nie stoi nic na przeszkodzie, żeby te dwie komisje odbywały 

się razem. Tak jak dzisiaj mówię, tak się dobrze złożyło. Że te komisje akurat były razem. Więc z 

mojej strony by była taka propozycja. Jeśli państwo oczywiście przyjmą. Także były wtedy 

posiedzenie wspólne w środę. Komisja Budżetu i Komisja Rolnictwa. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję.  Myślę, że to 

do dogadania jest. Nie będzie problemu. 

 

Radny T. Bandyk - Ja jestem jak najbardziej za zatem. Czy wszyscy członkowie Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska są za? Tak. Dobrze, dziękuję bardzo. A jeszcze jedna rzecz. No, 

bardzo proszę. Bo pierwszą komisję będziemy mieć 16 stycznia o godzinie... Wyjazdową na 

godzinę 15 w Radlinie w Tęczy. Wszyscy rozumiem, że dojadą tam. Komisja Rolnictwa robi tam 

samo wtedy. bym prosił panią Ewę, żeby każdemu tutaj z Komisji Rolnictwa plan pracy 

wydrukowała i dała do roku własność, żeby... na cały rok. 

 

Radny M. Drzazga - Proszę państwa, wszystkie plany pracy państwo otrzymają oczywiście na 

sesji, dlatego, że musi być najpierw przegłosowane to, że rada przyjmuje. I w tym momencie każdy 

dostanie wydruk, tak że nie ma żadnego problemu. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. Szanowni 

państwo, jak jesteśmy przy Komisji Rolnictwa, to powiem wam tak, bo tak parę dni temu słyszę w 

telewizji, że Lądek, Zdrój i tamten cały rejon robi sobie mapy zalewowe. My to mamy dla tego. 

My te mapy mamy. Jak pan starosta, jak pan przewodniczący był panem, był starostą, panie Janku, 

naprawdę proszę was, ja wiem, że to z punktu, to jest może śmieszne dzisiaj, jak nie ma żadnego 

zagrożenia, ale nie daj Boże, przyjdzie taki moment, że Żerków znów zaleje, tak jak zalało tam w 

2000, nie pamiętam, to był 2009 rok bodajże, nie? I wtedy z tych map byśmy musieli... weźcie to 

wyciągnijcie. Weźcie gdzieś tam z archiwów i to trzymajmy na wierzchu, niech to Wydział 

Ochrony Żerowiczka się tym zajmie, bo tak sobie pomyślałem, że zobaczcie, o myśmy to robili 15 

lat temu prawie, no nie, no nie 15, 12 lat temu, a Lądek, Zdrój dopiero po takiej tragedii wyszedł. 

To jest, dzisiaj to jest śmieszne dla nas, bo tam, bo to nie ma zagrożenia, ale przyjdzie taki moment, 

że i wtedy z tych map można skorzystać, bo to po prostu tam są trzy jakby fazy tej powodzi. Będzie 

wiadomo przy jakich opadach kogo ewakuować, gdzie uciekać. No to są takie niby sprawy dzisiaj 



 

śmieszne, ale mogą przyjść, przyjść moment. Także proszę was jako członków komisji rolnictwa, 

ruszcie tę sprawę i gdzieś niech to będzie, no, ruszone. Bardzo proszę pan przewodniczący. 

 

Radny J. Szczerbań - Znaczy, ja mam taką przyjemną wiadomość, bo w imieniu samorządu 

powiatu rzymskiego gościłem dzisiaj w Kaliszu księdza biskupa Bryla. Także przekazałem mu 

wiadomości, że my wszyscy radni też się przychylamy. Przekazujemy do życzeń i te mniejsze 

życzenia też nam każdemu z was przekazuję. Muszę powiedzieć i pochwalić, że jednak 

Szczerbania jeszcze pamięta księdza biskupa. Także pierwszy byłem, nie kryję. Słuchajcie, 

pierwszy byłem i pierwszy co biskupa uściskałem, to ja. A jeszcze jedna taka, bo on jest naszym 

absolwentem. Ja go nie uczyłem. Pan Tyrakowski dyrektor dał taką bombkę z logo tego 

Kościuszki, nie? No to ci powiem, dla naszego absolwenta był mega zadowolony. Także jeszcze 

raz przysyłam wam jego błogosławieństwo i wszystkiego dobra kazałem wam przekazać. 
Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak – w ten sposób już my 

zrealizowali program posiedzenia tychże komisji. Zamykam posiedzenia czterech komisji. 

Dziękuję pięknie państwu. 
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Karol Matuszak 
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